
BLIXEN KLUB GRIBSKOV 

GENERALFORSAMLING 9.1.2023 

 

BESTYRELSENS BERETNING 

Ved klubbens oprettelse blev det besluttet at etablere den som en selvstændig forening af to 

årsager; dels da vi derved selv kunne vælge lokalitet (Vejby Sognegård), dels da det ville give 

mulighed for at søge fonde om støtte. Alternativt kunne klubben have været etableret under 

Helsinge Frivillighedscenter og gøre brug af deres lokaler. 

Blixen Klubben Gribskov blev stiftet på generalforsamling d. 22. november 2021.  

I december blev afholdt en workshop, hvor interesserede kunne give input til klubben. De 

fremmødte tilkendegav tre ønsker: 

1. Klubben mødes hver 14. dag. 

2. Der skal maksimum være 30-40 medlemmer i klubben. 

3. Foredragsholderne skal være fra lokalområdet. 

 

Efterfølgende drøftede vi forslagene i bestyrelsen og besluttede følgende: 

1. Der var ikke ressourcer til at arrangere møder hver 14. dag. 

2. Der skal et vist volumen til at tiltrække foredragsholdere. 

3. Vi vil fortrinsvis have foredragsholdere fra lokalområdet.   

 

MØDER FORÅR 2022 
Grundet Corona blev planlagt møde i januar aflyst og første møde fandt sted i februar 2022.  
I alt er der blevet afholdt 10 møder med foredrag i 2022.  

I foråret havde vi følgende: 
• 7. februar: Billedhugger Gerda Thune Andersen fortalte om sine værker. 
• 7. marts: Margrete Groes fortalte om sin opvækst på børnehjem som tysk/polsk jøde. 

• 4. april: Sognepræst Ulrik Pilemand fortalte om nationale symboler.  

• 16. maj: Frivillig i Røde Kors, Søs Stadil, viste diasshow fra sin tur til Kenya. 

• 2. maj: Operasanger Ove Mynderup underholdt med sang og spil. 

• 13. juni: Formanden for Vejby Tibirke Selskabet, Christian Friis, fortalte om kunstnere i 

Tibirke-området. 

MØDER OG UDFLUGTER EFTERÅR 2022 
På mødet d. 13. juni blev drøftet forslag til foredragsholdere til efteråret. 
 
Følgende forslag kom fra medlemmerne: 

• Klarinetgruppen (som julearrangement) 

• Michael Alex 

• Læger uden grænser 

Følgende forslag kom fra bestyrelsen: 

• Arno Victor Nielsen 

• Niels Jensen om Putin 

https://blixenklub.dk/gribskov/wp-admin/post.php?post=205&action=edit
https://blixenklub.dk/gribskov/wp-admin/post.php?post=209&action=edit


• Skuespiller Lotte Andersen 

Klarinetgruppen var ikke ledige d. 5. december, hvorfor mødet i stedet blev med sang og drøftelser af 

klubbens fremtid. Da foredraget om Putin viste sig at koste 3.000 kr. var det ikke muligt at afholde, 

ligesom ønsket om besøg af Læger uden Grænser ikke nåede at blive gennemført i 2022. Lotte 

Andersen skulle have været gennemført i 2023, men da fremmøde til klubben ikke er tilstrækkelig 

stor pt., afhænger gennemførslen af evt. nye ressourcer. 

Følgende foredrag blev gennemført i efteråret 2022: 
• 5. september: Filosof Arno Victor Nielsen filosoferede over temaet positiv psykologi. 
• 3. oktober: Historiefortæller Lisbeth Lund med historier med temaet kvinder, kvinder, 

kvinder. 
• 8. november: Michael Alex, opvokset i Grækenland, fortalte om det antikke Grækenland. 
• 5. december: Juleafslutning med sang akkompagneret af Anne Bjørner. 

Udover foredrag har der været en udflugt til Konventum d. 10. oktober, hvor der var 16 deltagere. 

STATUS 
Status for klubben er 61 medlemmer, hvor der generelt har været 20-25 medlemmer til stede til 
møderne, bortset fra billedhugger Gerda Thunes Andersen og forfatter Margrete Groes foredrag, 
hvor vi var henholdsvis 46 og 45 tilhørere. 
 
I bestyrelsen har der været en del udskiftning, og den nuværende bestyrelse består af kun to 
personer, der begge trækker sig fra bestyrelsen til generalforsamlingen.  Da der inden 
generalforsamlingen kun er indkommet tilbud fra én person om at deltage i bestyrelsesarbejde, 
nedlægges klubben. Såfremt der på et senere tidspunkt skulle være frivillige kræfter, der ønsker at 
etablere en ny klub, videregives følgende input:  
 
Ved mødet d. 5. december gav medlemmerne følgende input til klubbens videre forløb: 
 

• Der var bred enighed om, at det er ønskeligt at fortsætte som hidtil med foredrag, udflugter 
og socialt samvær. Det sociale samvær har høj prioritet og flere udflugter blev efterlyst. 

• Der var ønske om at skifte pladser regelmæssigt og at afholde præsentationsrunder. 
•  

Den tidligere bestyrelse ønsker en evt. fremtidig bestyrelse/styregruppe alt det bedste. 

9.1.2023 Lisbeth Lund og Anett Wiingaard 


